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با رأی نمایندگان ؛
قاسم ساعدی رئیس مجمع
 نمایندگان خوزستان شد

رأی  با  و  خوزستان  استان  نمایندگان  مجمع  نشست  در 
و  آزادگان  دشت  مردم  نماینده  ساعدی  قاسم  نمایندگان 
هویزه در مجلس شورای اسلامی، رئیس مجمع نمایندگان 

خوزستان شد.
از  ایزدپناه  عبدالله  خوزستان،  نسیم  روزنامه  گزارش  به 
کار  دستور  با  نمایندگان خوزستان  نشست مجمع  برگزاری 
انتخاب هیأت  رئیسه مجمع خبر داد و گفت: در این جلسه، 
قاسم ساعدی نماینده مردم دشت آزادگان و هویزه در مجلس 
شورای اسلامی با رأی نمایندگان این استان، به عنوان رئیس 

مجمع نمایندگان استان خوزستان انتخاب شد.

با حکم دکتر شعبانی ؛ 
معاون پشتیبانی و سرمایه انسانی جمعیت 

هلال احمر خوزستان منصوب شد
مهدی داودی از مدیران بسیجی، جوان، جهادی و انقلابی 
سرمایه  و  پشتیبانی  معاونت  سرپرست  عنوان  به  خوزستان 

انسانیجمعیت هلال احمر استان منصوب شد.
سوی  از  حکمی  طی  خوزستان،  نسیم  روزنامه  گزارش  به 
دکتر شعبانی مدیرعامل جمعیت هلال احمر خوزستان مهدی 
داودی به عنوان سرپرست معاونت پشتیبانی و سرمایه انسانی 

جمعیت هلال احمر استان منصوب شد.
مهدی داودی از مدیران باسابقه، جوان، حزب اللهی و توانمند 
استان می باشد که سوابق فرماندهی و مدیریت متعددی در 
استانداری  پاسداران،  سپاه  جمله  از  مختلف  های  مجموعه 
خوزستان، فرمانداری ها، صنعت فولاد، صنعت نیشکر، رده 
های شهری، اداری و کارگری بسیج و هم چنین شهرداری 
اهواز را در کارنامه مدیریتی خود دارد.ایشان داری تحصیلات 
مهندسی سوانح و کارشناسی ارشد مدیریت دولتی گرایش 
توسعه منابع انسانی بوده و هم اکنون نیز دانشجوی دکتری 
مدیریت دولتی می باشد.به گزارش روزنامه نسیم خوزستان، 
به عنوان مدیرعامل جمعیت  انتصاب دکتر شعبانی  از  پس 
هلال احمر خوزستان، بکارگیری و اعتماد به جوانان حزب 

اللهی جهادی و انقلابی در این سازمان شتاب گرفته است.

در شهرهای پرخطر خوزستان ؛
رعایت پروتکل های بهداشتی

 کمتر از 3۰ درصد است
اهواز  شاپور  جندی  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاون 
شهرهای  در  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  میزان  گفت: 
از  کمتر  و  نیست  مطلوب  استان خوزستان  قرمز  و  نارنجی 

۳۰ درصد است.
به گزارش روزنامه نسیم خوزستان، دکتر سید محمد علوی در 
خصوص روند واکسیناسیون کرونا در استان خوزستان اظهار 
کرد: در حال حاضر پوشش نوبت اول واکسیناسیون در افراد 
بالای ۱۲ سال در خوزستان ۸۵.۷ درصد، نوبت دوم ۷۵ درصد 
است.وی  درصد  بالای ۱۸ سال ۳۵  افراد  در  نوبت سوم  و 
افزود: میزان پوشش واکسیناسیون در شهرهای قرمز متفاوت 
است؛ به طور مثال پوشش واکسیناسیون در بهبهان که اکنون 
در وضعیت قرمز قرار گرفته حدود ۹۵ درصد بوده اما پوشش 
واکسیناسیون در دیگر شهرهای قرمز پایین بوده است و در 

برخی شهرهای آبی نیز پوشش واکسیناسیون پایین است.
اهواز  شاپور  جندی  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاون 
گفت: بنابراین برای مقابله با کرونا تنها واکسیناسیون مهم 

نیست و رعایت شیوه نامه های بهداشتی نیز مهم است.
علوی که در یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد، با بیان 
پروتکل های  رعایت  میزان  متوسط  حاضر  حال  در  اینکه 
بهداشتی در خوزستان حدود ۳۵ درصد است، افزود: میزان 
نارنجی و قرمز  بهداشتی در شهرهای  پروتکل های  رعایت 

استان خوزستان مطلوب نیست و کمتر از ۳۰ درصد است.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اهواز :
گرد و خاک ۵۴۱ شهروند
 را راهی بیمارستان کرد

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اهواز گفت: درپی وقوع 
پدیده ریزگردها در استان خوزستان طی شبانه روز گذشته 
درمانی  مراکز  به  تنفسی  علائم  دارای  بیمار   ۵۴۱ تعداد 

خوزستان مراجعه و تحت مراقبت قرار گرفتند.
دکتر حبیب حی بر اظهار داشت: از این تعداد بیمار ۴۸۹ نفر به 
صورت سرپایی درمان شده و ۱۹ نفر در بخش های عادی 

بیمارستان های استان بستری شدند. 
وی افزود: همچنین بر اثر پدیده گرد و غبار ۳۳ نفر از مردم 
مراقبت  تحت  بیمارستانی  ویژه  های  بخش  در  خوزستان 
هستند.حی بر از عموم مردم به ویژه بیماران قلبی، تنفسی 
توصیه های  بروز گرد و خاک  و سالمندان خواست هنگام 
تند  پی  نشوند.در  منزل خارج  از  و  رعایت کرده  را  پزشکی 
باد شدید و خیزش گرد وغبار، میزان غلظت گرد وغبار در 
هوای اهواز در ساعت ۲۰ روز شنبه به حدود ۱۰هزار میکرو 
گرم بر متر مکعب  رسید. این میزان گرد وغبار، آخرین حدی 
است که دستگاه های سنجش آلودگی هوا قابلیت اندازه گیری 
دارند.حدمجاز غبار در اهواز ۱۵۰ میکروگرم برمترمکعب است.

آغاز  در خوزستان  روز جمعه  از  که  مانسون  فعالیت سامانه 
شده،  شنبه شب با تندبادهای شدید و بارش در نقاط مختلف 

استان تشدید شد.

مدیرعامل سازمان آب و برق خوزستان :
سامانه بارشی مونسون تاثیر محسوسی 

بر ذخایر سدها نداشته است
مدیرعامل سازمان آب و برق خوزستان گفت: سامانه بارشی 
مانسون تاکنون روی حجم آب ورودی به مخازن سدهای 

خوزستان تغییر محسوسی نداشته است.
به گزارش شبکه خبری سازمان آب و برق خوزستان،"عباس 
صدریان فر"، با اشاره به تشکیل جلسات مدیریت سیلاب در 
این سازمان، افزود: بررسی آمار ثبت شده نشان می دهد از 
اولین روز فعالیت سامانه مانسون در خوزستان تاکنون، از نظر 
حجم ورودی به مخازن تغییر محسوسی روی نداده و عمدتا 
بارش ها، سبب فعال شدن مسیل ها و حوضه های میانی با 

حجم آبدهی محدود بوده است.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق اهواز :
تندباد ۷۰ فیدر را از مدار خارج کرد

دلیل  گفت:به  اهواز  برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
حساسیتی که بر روی شبکه ۳۳ هزار ولت وجود دارد شب 
گذشته و در همان لحظه ورود تندباد حدود ۷۰ فیدر از مدار 
خارج شد اما در حال حاضر وضعیت شبکه برق عادی است 
از وقوع  از مناطق اهواز پس  و مشکلی در برق هیچکدام 

پدیده مونسون وجود ندارد.
عبدالحمید عباس شیاری ، با اشاره به وقوع پدیده مونسون 
تندباد و خاک شدید همراه  با  اهواز در روز گذشته که  در 
بود، اظهار کرد: در حدود ساعت ۲۰:۳۰ )شنبه ۸ مردادماه( 
تندبادی با سرعت حدود ۷۰ کیلومتر بر ساعت و به همراه 
از  برخی  که  شد  اهواز  وارد  شدید  بسیار  خاک  و  گرد 

شبکه های برق اهواز متاثر از این تندباد شدند.
وی افزود: به دلیل حساسیتی که بر روی شبکه ۳۳ هزار 
ولت وجود دارد در همان لحظه ورود این تندباد حدود ۷۰ 

فیدر از مدار خارج شد.
زمان  از  اهواز گفت:  برق  نیروی  توزیع  مدیرعامل شرکت 
وقوع این تندباد که همراه با گرد و خاک بود تا زمان وارد 
مدار شدن همه فیدرهای قطع شده، فقط حدود یک ساعت 
زمان برد و شرکت توزیع برق با توجه به آمادگی که داشت 
اجازه نداد مردم در این شرایط با قطعی برق طولانی مدت 

مواجه شوند.
گروه های  همه  آماده باش  به  توجه  با  کرد:  عنوان  شیاری 
با قطع  عملیاتی شرکت توزیع نیروی برق اهواز بلافاصله 
و  شدند  مدار  وارد  عملیاتی  گروه های  این  فیدرها،  شدن 

خوشبختانه توانستند شرایط را به حالت اولیه بازگردانند.
از  برخی  در  تندباد  این  سرعت  به  توجه  با  داد:  ادامه  وی 
نقاط شهر اهواز نیز سیم بریدگی هایی رخ داده بود که این 
مشکل نیز به سرعت از سوی گروه های عملیاتی مرتفع شد. 
همچنین در بخش هایی فیوزسوزی ناشی از برخورد اشیا با 
شبکه رخ داده بود که خوشبختانه همه این مشکلات حل 
در  گفت:  اهواز  برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل  شد. 
حال حاضر وضعیت شبکه برق اهواز عادی است و مشکلی 
پدیده  وقوع  از  پس  اهواز  مناطق  از  هیچکدام  برق  در 
مونسون وجود ندارد. شیاری عنوان کرد: پیش از وقوع این 
پدیده با صدور اطلاعیه به شهروندان اهوازی هشدار داده 
شد که همه لوازم الکتریکی را از مدار خارج کنند تا به این 

وسایل آسیبی وارد نشود.

مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی خوزستان :
شهرک صنعتی بندر امام
 در مسیر توسعه است

صنعتی  شهرکهای  شرکت  عامل  مدیر   ، پور  مهدی  علی 
خوزستان ؛ در نشست بررسی مسائل و مشکلات واحدهای 
با  گفت؛  امام  بندر  صنعتی  شهرک  در  مستقر  تولیدی 
برنامه ریزی صورت گرفته و پروژه های عمرانی تعریف شده 

، این شهرک صنعتی در مسیر توسعه قرار خواهد گرفت .
صنعتی  شهرکهای  شرکت  عمومی  روابط  گزارش  به 
شهرک  اینکه  بر  اشاره  با   '' پور  مهدی  ''علی  خوزستان، 
صنعتی بندر امام در مسیر توسعه قرار دارد ، گفت ؛ توسعه 
شهرک صنعتی بندر امام و در کنار آن رفع مشکلات تولید 
کنندگان منتج به اشتغالزایی و رشد شاخص های اقتصادی 

و بهبود سطح کیفی زندگی مردم منطقه می گردد.
خوزستان؛ضمن  صنعتی  شهرکهای  شرکت  عامل  مدیر   
اشاره بر لزوم تعیین تکلیف اراضی راکد در شهرکها و نواحی 
صنعتی، خواستار تسریع در روند پرونده های اراضی راکد و 

صدور احکام لازم از طریق محاکم قضایی شد.
از مصادیق مهم در  ''علی مهدی پور''تصریح کرد؛ یکی   
ایرانی  سرمایه  و  کار  از  حمایت  ملی،  تولید  ارتقای  جهت 
عنوان  به  های صنعتی  در شهرک  ها  زیرساخت  به  توجه 
صنعتی  و  تولیدی  واحدهای  استقرار  زیربنای  مهمترین 
است ، به همین منظور باید به افزایش اعتبارات عمرانی در 

تسریع و انجام پروژه های عمرانی توجه ویژه شود.

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای خوزستان :
تردد در تمام محور ها برقرار است

و  حمل  و  راهداری  کل  اداره  راهداری  معاونت  سرپرست 
نقل جاده ای خوزستان با بیان اینکه تردد در تمام محور های 
اصلی این استان برقرار است گفت: تلاش برای بازگشایی 
۳۱ مسیر روستایی خوزستان که بر اثر بارندگی مسدود شده 

ادامه دارد.
بارشی  سامانه  ورود  پی  در  می گوید:  بهداروندی  مرتضی   
مونسون، محور های ایذه - دهدز، مسجدسلیمان - اندیکا 
ریزش  با  باران  بارش  دلیل  به  کیارس  گتوند -  و  تاراز   -

کوه مواجه شدند.
او ادامه داد: علاوه بر ریزش کوه در این محورها، با فروکش 
کردن آب شاهد گل و لای در مسیر تردد خودرو ها بودیم.

و  حمل  و  راهداری  کل  اداره  راهداری  معاونت  سرپرست 
انسانی  نیروی  باتلاش ۱۵۰  نقل جاده ای خوزستان گفت: 
و بکارگیری ۵۰ دستگاه ماشین آلات در شبانه روز گذشته 

تمامی محور های اصلی استان باز شدند.
به گفته آقای بهداروندی، در حال حاضر ۳۱ محور روستایی 
در سه شهرستان ایذه، باغملک و بهبهان به دلیل سیلاب 
مسدود هستند که پس از فروکش آب مسیر این روستا ها 

بازگشایی خواهد شد.
او ادامه داد: نیرو ها، ماشین آلات و تیم های عملیاتی این 
اداره در حالت آماده باش بسر می برند تا در صورت انسداد 
محور های اصلی و روستایی در کمترین زمان ممکن وارد 

عمل شوند.
اداره کل مدیریت بحران خوزستان، پیش از این نسبت به 
قرمز صادر  توده موسمی مونسون هند هشدار سطح  نفوذ 

کرد.
بهبهان  و  باغملک  ایذه،  جمله  از  خوزستان  مناطق  برخی 
شاهد بارندگی بودند،۲ نفر در هفتکل و باغملک نیز بر اثر 

صاعقه جان خود را از دست دادند.
مونسون ها نسیم های دریایی شدید هستند که به ویژه در 
آسیای جنوبی و بخش هایی از آفریقا دیده می شوند و تقریبا 
۶ ماه از سال را از جانب شمال شرقی و ۶ ماه دیگر را از 

جنوب غربی می وزند.

 به سردرگمی این قشر پایان دهید ؛

دولت حقوق بازنشستگان را افزایش دهد!

بانک های عامل در پرداخت تسهیلات اشتغال همکاری نمی کنند ؛

مدیران دستگاه های اجرایی درصورت كم كاری بركنار خواهند شد

عضو کمیسیون انرژی مجلس : 

هم افزایی در نظام برنامه ریزی و توسعه دو صنعت پالایش و پتروشیمی مطلوب نیست

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان :

خوزستان از نظر تعداد شركت های دانش بنیان در رتبه ۱۱ كشور است!

خشکسالی فعلا ادامه دارد ؛

دل خوش به رفع مشکل كم آبی با سیلاب ها نیستیم

هر  باید  گفت:  مجلس  در  شوش  مردم  نماینده 
چه سریعتر با ابلاغ افزایش حقوق ۳۸ درصدی 
این  سردرگمی  به  اجتماعی  تامین  بازنشستگان 

قشر عزیز پایان داد.
به گزارش روزنامه نسیم خوزستان،محمد کعب 
اسلامی  علنی مجلس شورای  در نشست  عمیر 
ضمن تسلیت ایام عزاداری سید و سالار شهیدان 
به رئیس جمهور گفت:  امام حسین )ع( خطاب 
سپاه  ارتش،  در  فعالان  از  اعم  امنیتی  نیروهای 
فراهم  جز  ای  دغدغه  نباید  انتظامی،  نیروی  و 
من  خواهش  باشند.  داشته  جامعه  امنیت  کردن 
این است که با قید فوریت دستور افزایش حقوق 

این عزیزان را صادر فرمایید.
نماینده مردم شوش در مجلس شورای اسلامی 
رتبه  قانون  گفت:  جمهور  رئیس  به  خطاب 

مجلس  مهم  راهبردهای  از  یکی  معلمان  بندی 
و  بوده  بنیادین  تحول  سند  تحقق  راستای  در 

برای بسترسازی تعلیم و تربیت و بهبود شرایط 
معلمان به تصویب رسیده است، مجلس شورای 

اسلامی در کنار فرهنگیان بوده و دولت نیز باید 
تمام بندهای این طرح تحولی را اجرایی کند تا 

شیرینی آن به کام معلمان عزیز بنشیند.
وی ضمن تقدیر و تشکر از وزیر کشور که حضور 
اقصی  و  آبادان  متروپل  حادثه  در  روزی  شبانه 
نقاط سیل زده کشور داشت، گفت: شایسته است 
از وقوع سیل های مکرر در کشور درس بگیریم 
بحران  ستاد  و  کشاورزی  جهاد  نیرو،  وزارت  و 
پیشگیری های لازم از طریق اجرای طرح های 
آبخیزداری و حفاظتی را داشته باشند تا بیش از 

این شاهد تلفات انسانی نباشیم.
کعب عمیر خطاب به معاون اول رئیس جمهور 
افزایش  ابلاغ  با  سریعتر  چه  هر  باید  گفت:  نیز 
حقوق ۳۸ درصدی بازنشستگان تامین اجتماعی 

به سردرگمی این قشر عزیز پایان داد.

فرماندار شهرستان کرخه با انتقاد از عملکرد بانک ها در پرداخت 
تسهیلات اشتغالزا به متقاضیان گفت: بانک های عامل در پرداخت 
وام  متقاضیان  روند  این  و  نمی کنند  همکاری  اشتغال  تسهیلات 

اشتغال را در شهرستان کرخه با مشکل مواجه کرده است.
به گزارش روزنامه نسیم خوزستان، محسن ستاری فر در نشست 
انتظار می رود  بانک ها  از  افزود:  اشتغال شهرستان کرخه،  شورای 
همکاری  بیشتر  اشتغال  زمینه  در  تسهیلات  پرداخت  درخصوص 
کرخه  تاسیس  تازه  شهرستان  مردم  دغدغه  مهمترین  وی  کنند. 
داد  هشدار  اجرایی  دستگاه های  مدیران  به  و  دانست  اشتغال  را 
برکنار  از سمت خود  ایجاد اشتغال  درصورت کم کاری در زمینه 
دستگاه های  مدیران  به  خطاب  ادامه  در  ستاری فر  شد.  خواهند 
اجرایی شهرستان کرخه با بیان اینکه نباید با کم کاری حق مردم 

را ضایع کرد، گفت: وقتی دولت تسهیلاتی برای ایجاد فرصت های 
شغلی اختصاص می دهد بانکها و دستگاه های متولی اشتغال باید 
تلاش کنند تا این تسهیلات در کمترین زمان ممکن و به سهولت 

در اختیار متقاضیان قرار گیرند.
در  کرخه  شهرستان  جمعیت  درصد   ۸۰ از  بیش  داد:  ادامه  وی 
برای  شغلی  فرصت های  ایجاد  و  دارند  روستایی سکونت  مناطق 
جوانان بیکار روستایی این شهرستان و پرداخت تسهیلات اشتغال 

به آنها ضروری است.
ایجاد و  فرماندار کرخه همچنین به شهروندان توصیه کرد برای 
توسعه تعاونی ها، مشاغل خانگی، بخش خصوصی و اشتغال پایدار 

در سامانه اشتغال ثبت نام کنند.
وی از اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی کرخه خواست متقاضیان 

طرح های اشتغالزا را برای انجام مراحل قانونی ثبت نام در سامانه 
اشتغال، راهنمایی کند.

در  هم افزایی  که  آنجا  از  گفت:  مجلس  انرژی  کمیسیون  عضو 
پتروشیمی  و  پالایش  صنعت  دو  توسعه  و  برنامه ریزی  نظام 
مطلوب نیست، این امر برای هر دو صنعت چالش هایی را ایجاد 

کرده است.
درباره  ورناصری  علیرضا  خوزستان،  نسیم  روزنامه  گزارش  به 
“طرح تشکیل شرکت ملی صنایع پالایشی و پتروشیمی”، گفت: 
این طرح با هدف ایجاد تنوع در محصولات و ارزش آفرینی در 
یکپارچگی  ایجاد  و  پالایش  اقتصاد صنعت  و  پتروشیمی  صنعت 

صنایع مذکور به تصویب کمیسیون انرژی رسیده است.
نماینده مردم مسجدسلیمان و لالی و هفتگل و اندیکا در مجلس 
اخیر  دهه  دو  در  دنیا  نفت  صنعت  داد:  ادامه  اسلامی  شورای 
پالایش  و  پتروشیمی  صنایع  ادغام  سوی  به  مختلفی  دلایل  به 

و  پالایشی  صنایع  توسعه  نیز  ما  کشور  در  است  کرده  حرکت 
ارزش  زنجیره  تکمیل  و  انرژی  پایدار  تأمین  جهت  پتروشیمی 
اسناد  و  نظام  کلی  اهداف همیشگی سیاست های  از  گاز  و  نفت 
بالادستی است اما در حقیقت، هم افزایی در نظام برنامه ریزی و 
توسعه دو صنعت پالایش و پتروشیمی مطلوب نیست و این امر 

برای هر دو صنعت چالش هایی را ایجاد کرده است.
ساختار  تغییر  درخصوص  متعددی  طرح های  اینکه  بیان  با  وی 
اسلامی  آن در مجلس شورای  تابعه  نفت و شرکت های  وزارت 
در دست بررسی است، افزود: در جریان بررسی طرح ها هم موکدا 
اصول  مبنای  بر  یکپارچه  به صورت  طرح ها  تمامی  دارم  اصرار 
صحیح حکمرانی طبق قوانین بالادستی مورد بررسی تخصصی 
قرار گیرد، در این میان آنچه باید مورد توجه واقع شود این است 

محقق  مجزا  به صورت  صنایع  این  از  یک  هر  توسعه  اگر  که 
بودن  پایین  و  پتروشیمی کشور  متوازن  توسعه  شود، سبب عدم 
حاشیه سود پالایشگاه های کشور به دلیل تمرکز بر تأمین سوخت 
می شود. عضو کمیسیون انرژی مجلس توضیح داد: این طرح و 
برهم افزایی  ایرادات،  رفع  ضمن  چنانچه  مشابه  طرح های  سایر 
و  تسهیل گری  سیاستگذاری،  تنظیم گری،  برنامه ریزی،  در 
استانداردسازیِ  به  مشروط  نهایت  در  کنند  تمرکز  خدمات  ارائه 
مولفه های عملی طرح، به توسعه پالایشگاه های کشور در قالب 
از  جلوگیری  آن ها،  در  تکنولوژی  سطح  ارتقاء  و  پتروپالایشگاه 
در  و  بیشتر  افزوده  ارزش  با  محصولات  تولید  و  مواد  هدررفت 
صنایع  یکپارچه  های  مجموعه  در  سودآوری  افزایش  نهایت 

پالایشی و پتروشیمی منجر خواهد شود.

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی خوزستان با بیان اینکه ۱۰ 
درصد از بودجه استان به توسعه پارک علم و فناوری و شرکت های 
دانش بنیان اختصاص خواهد یافت، گفت: به دنبال تقویت منابع 
صندوق نوآوری و شکوفایی هستیم تا از سرمایه گذاری در حوزه 

دانش بنیان حمایت کنیم.
مهرداد نیکو در نشست خبری که امروز، ۹مردادماه با موضوع شعار 
سال های  طول  در  کشور  کرد:  اظهار  شد،  برگزار  اهواز  در  سال 
به شکلی که  اداره شده است،  پایه  منابع  براساس  گذشته عمدتا 
مورد  و  شده  عمومی  بودجه  منابع  وارد  خام  نفت  فروش  بودجه 

استفاده قرار گرفته است.
وی افزود: خام فروشی و شرایطی که در بودجه کشور وجود دارد و 
ارزش افزوده پایینی که در فروش محصولات نفتی داشتیم باعث 
شده تا منابع کشور محدود و منابع ارزی کاهش یابد و از این رو 

توجه به اقتصاد دانش بنیان باید مورد توجه قرار گیرد.
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی خوزستان گفت: با توجه به 
اکوسیستم نوآوری در کشور و وجود مراکز رشد، شرکت های دانش 
بنیان، صندوق های شکوفایی و نوآوری و... باید از این ظرفیت ها 

در کشور بهره برد.
نیکو ادامه داد: در کشور نظام ملی نوآوری داریم و باید این مساله 
بنیانی،  دانش  مبنای  زیرا  گیرد  قرار  توجه  مورد  به صورت جدی 
نوآوری است و برای رقابت با کشورهای دیگر باید نوآور باشیم. 
باشیم،  نوآور  و  دهیم  انجام  در کشور  را  کاری  بتوانیم چنین  اگر 

بهره وری بالا می رود.
وی با بیان اینکه تمرکز بر شرکت های دانش بنیان و تجاری سازی 
نتایج آن ها دو پایه اصلی نظام ملی نوآوری هستند، گفت: تعداد 
نتایج  باید  و همچنین  یابد  افزایش  باید  بنیان  دانش  شرکت های 

تحقیقات شرکت های دانش بنیان تجاری سازی شود.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی خوزستان تصریح کرد: قانون 
حمایت از شرکت های دانش بنیان و تجاری سازی تولیدات این 
بخش در مجلس مصوب شده است که دارای دو رکن  تشکیل 
صندوق نوآوری و شکوفایی و معافیت ها و حمایت ها از شرکت های 

دانش بنیان است.
نیکو ادامه داد: در این زمینه معافیت های مالیاتی و گمرکی از جمله 
قانون  بنیان در  برای شرکت های دانش  معافیت هایی هستند که 
از  انسانی و...  آمده است. همچنین حمایت هایی در بحث نیروی 

این شرکت ها انجام می شود که می تواند موثر باشد.
دارد که شرکت های  در کشور وجود  فناوری  افزود: ۹ حوزه  وی 
دانش بنیان در استان باید در این حوزه ها فعالیت کنند. به تناسب 
در  بنیان  دانش  شرکت های  تا  می رود  انتظار  استان ها  ظرفیت 
حوزه هایی که جزو ظرفیت های استان است، فعالیت کنند. تلاش 
زمینه  در  فعالیت  سمت  به  استان  بنیان  دانش  شرکت های  شده 
این  در  نیز  حمایت ها  قطعا  و  کنند  حرکت  استان  ظرفیت های 

بخش ها بیشتر خواهد بود.
نیکو عنوان کرد: ماده ۱۲ قانون جدید حمایت از دانش بنیان، به 
زیست بوم فناوری و اقتصاد دانش بنیان استان ها مربوط است. بر 
استاندار موظف شده اند مسایل  برنامه ریزی و  این اساس شورای 
استان را از طریق واحدهای فناور حل کنند و اولویت با این واحدها 
است. وی افزود: رئیس پارک علم و فناوری استان عضو شورای 
بحث  به  می تواند  مساله  این  و  است  شده  استان ها  برنامه ریزی 
باید  همچنین  زمینه  این  در  کند.  کمک  آن  رشد  و  بنیان  دانش 
خریدهای دولتی به سمت خرید از محصولات دانش بنیان استان 
در  بنیان  دانش  قانون  در  که  است  مساله ای  این  و  شود  هدایت 

مجلس به آن اشاره شده است.
اینکه  بیان  با  خوزستان  برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان  رئیس 

پارک های  در  استان  بنیان  دانش  از شرکت های  درصد   ۵۰ فقط 
آمارها  آخرین  براساس  گفت:  هستند،  مستقر  فناوری  و  علم 
و  بنیان  دانش  شرکت  شامل  که  استان  فناور  شرکت های  تعداد 
استارتاپ ها است، ۲۹۸ واحد هستند. از این تعداد ۹۸ شرکت دانش 
بنیان است و ۴۸ شرکت دانش بنیان در پارک علم و فناوری استان 
مستقر هستند. نیکو ادامه داد: از نظر تعداد شرکت های دانش بنیان 
خوزستان در رتبه ۱۱ کشور قرار دارد و باید تلاش کنیم تا از نظر 

کمی تعداد شرکت های دانش بنیان استان را افزایش دهیم.
وی گفت: زمینی جنب شهرک صنعتی شماره ۴ به مساحت ۲۰ 
هکتار برای ساخت پارک علم و فناوری خوزستان اختصاص داده 
شده است که در ۱۰ هکتار آن کار در حال انجام است تا بتوان 
شرایطی را برای استقرار همه شرکت های دانش بنیان در پارک 
استقرار  فضای  مشکل  و  کرد  فراهم  استان  در  فناوری  و  علم 
شرکت های دانش بنیان در پارک علم و فناوری استان حل شود.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی خوزستان گفت: در سه حوزه 
حوزه  و  پتروشیمی  و  گاز  نفت،  غذایی،  صنایع  و  کشاورزی  آب، 
نوین  تکنولوژی های  و  تجارت  فلزی،  صنایع  بر  تاکید  با  صنعت 
باید تعداد شرکت های دانش بنیان از نظر کمی افزایش یابد زیرا 
این سه حوزه از جمله ظرفیت های مهم در استان هستند که باید 

از آن ها بهره مند شد.
نیکو ادامه داد: این حوزه ها با توجه به سند آمایش استان مشخص 
حمایت  حوزه ها  این  در  بنیان  دانش  شرکت های  از  و  شده اند 
بنیان در  تا شاهد رشد کمی و کیفی شرکت های دانش  می شود 
استان باشیم. براساس برنامه ریزی های انجام شده، در طی دو سال 
مراکز رشد ۲۰ درصد، شتاب دهنده ها ۸۰ درصد و شرکت های 
باید  کمی  نظر  از  درصد   ۵۰ خلاقیت  کانون های  و  بنیان  دانش 

افزایش داده شوند.

یک کارشناس منابع آب خوزستانی گفت: ممکن است سیلاب به 
شکل موقت در استان و در یک منطقه چند روزی آب را تامین 
کند، اما شدت تبخیر و گرما در کنار حجم نه چندان قابل توجه آنها 

به کنترل خشکسالی کمکی نمی کند.
داریوش بهارلویی در خصوص تاثیرات سیلاب در خوزستان اظهار 
کرد: به طور کلی نمی توان چندان به این سیلاب های مقطعی دل 

بست چرا که حجم چندانی ندارند.
وی علت سیلاب را بیشتر به سبب شدت زیاد بارش در مدت زمان 
کم دانست و افزود: سیلاب ها تداوم کمی دارند و سریع از حوضه 
آبی خارج می شوند، به همین دلیل نمی توانیم فکر کنیم که با وجود 

این سیلاب ها مشکل کم آبی و خشکسالی حل خواهد شد.
در  موقت  شکل  به  رویداد  این  است  ممکن  داد:  ادامه  بهارلویی 

اما  کند.  تامین  را  آب  منابع  روزی  چند  منطقه  یک  در  و  استان 
شدت تبخیر و گرما در کنار حجم نه چندان قابل توجه سیلاب ها، 

کمکی نمی کند.
دلیل  به  زمین  فرونشست  اثرات  کاهش  در  را  سیلاب  اثر  وی 
زمین  فرونشست  کرد:  تصریح  و  دانست  منتفی  را  خشکسالی 
یکباره رخ نداده که با یک سیلاب برطرف شود. بلکه طی یک 
است،  داده  رخ  آبی  منابع  از  ناصحیح  استفاده  طولانی  فرآیند 
متوقف  روند  این  نیز  بزرگ  حتی  دو سیلابِ  یکی  با  نتیجه  در 

نمی شود.
سیلاب،  مثبت  تاثیرات  خصوص  در  آب  منابع  کارشناس  این 
خاطرنشان کرد: افزایش اندک آب در صورت ورود به تالاب ها و یا 
پشت سدها و رفع عطش دام ها به مدت کوتاه از جمله اثرات مثبت 

این پدیده طبیعی است.
بهارلویی اشاره کرد: به هر شکل حداقل در حاضر نمی توان به آثار 
این سیلاب ها دلخوش کرد، باید صبر کرد و دید در نهایت بر اثر 
این پدیده چه میزان آب به کدام مناطق ورود پیدا می کند و در 
نهایت آیا این سیلاب ها به حوضه های آبریز و پشت سدها اضافه 

می شوند یا خیر؟
معطوف  خشکسالی  به  تنها  ما  آبی  مشکلات  کرد:  تاکید  وی 
بسیار گزنده و  را  این چالش ها و مشکلات  نمی شود، خشکسالی 

تلخ تر کرده است.
این دانش آموخته منابع آب در پایان گفت: باید بپذیریم خشکسالی 
ببینیم چه وقت سیستم های  تا  باید صبر کنیم  ادامه دارد و  فعلا 

بارشی دوباره با منطقه آشتی می کنند.


